
Rada instituce 

Na začátku ledna 2012 zvolilo shromáždění výzkumných pracovníků novou Radu ÚFA AV 

ČR, v.v.i. (dále jen Rada). Rada se v r. 2012 sešla pětkrát, a to ve dnech 13.1., 10.4., 12.6., 

7.11. a 20.12.  

Na prvním zasedání Rada zvolila svým předsedou O.Santolíka a místopředsedkyní 

D.Novotnou. Rada potvrdila dosavadní způsob, kterým projednává návrhy projektů GA ČR, 

s jedinou změnou v tom, že všichni navrhovatelé budou mít možnost zúčastnit se celého 

projednávání. 

Na každém dalším zasedání Rada prováděla ověření zápisu a kontrolu úkolů z minulého 

zasedání a ověření zápisu o usneseních schválených per rollam od předchozího zasedání 

Rady. 

Na druhém zasedání Rada schválila změny v jednacím řádu Rady v souvislosti se zavedením 

funkce tajemníka. Rada jmenovala svým tajemníkem P.Sedláka. Dále Rada schválila 

Směrnici „Způsob nakládání s novými výsledky a přístup k získaným informacím“, 

postoupila Výroční zprávu ÚFA za rok 2011 a návrh rozpočtu na rok 2012 Dozorčí radě, 

schválila použití investičních prostředků pro rok 2012, zplnomocnila ředitele k použití 

rezervy investičních prostředků na technické zhodnocení stožáru na observatoři Kopisty a 

schválila Rámcovou dohodu o sdíleném využití výpočetních systémů ASÚ a ÚFA. Rada 

potvrdila usnesení přijaté per rollam, v němž doporučila podat šest návrhů projektů 

v programu interní podpory projektů mezinárodní spolupráce AV ČR 

Na třetím zasedání Rada projednala 12 návrhů projektů GA ČR a s drobnými připomínkami 

doporučila všechny návrhy podat. Rada potvrdila usnesení přijaté per rollam, v němž 

schválila výroční zprávu ÚFA za rok 2011, návrh rozdělení hospodářského výsledku roku 

2011, rozpočet ÚFA na rok 2012 a zapojení rezervního fondu jako povinné spolufinancování 

projektů TA ČR v roce 2012. 

Na čtvrtém zasedání Rada schválila prodloužení existence Skupiny numerických simulací 

heliosférického plazmatu o 2 roky, tj. do 31. 12. 2014. Rada potvrdila usnesení přijatá v osmi 

projednáváních per rollam, v nichž kromě doporučení podat návrhy projektů schválila 

vypuštění detašovaného pracoviště Hradec Králové z Organizačního řádu ÚFA. 

Na pátém zasedání Rada projednala výsledky atestací všech vysokoškolsky vzdělaných 

pracovníků výzkumných útvarů ÚFA a usnesla se, že na příštím zasedání projedná možné 

změny Vnitřního mzdového předpisu ÚFA. Rada diskutovala o finanční situaci ústavu a 

usnesla se, že na příštím zasedání zhodnotí dopady financování z grantových projektů na 

mzdové prostředky. Dále Rada projednávala perspektivy jednotlivých vědeckých oddělení a 

doporučila vedení ÚFA, aby vedlo intenzivní jednání pro zajištění dat z ČHMÚ, vedoucímu 

oddělení horní atmosféry, aby ve spolupráci s THS co nejrychleji zajistil personální posílení 

Observatoře Panská Ves, a vedoucím oddělení, aby vždy s dostatečným předstihem 

informovali vedení ústavu o předpokládaném vývoji personální situace. Rada bude 

pokračovat v dlouhodobé diskusi o dalším odborném a personálním vývoji jednotlivých 

oddělení ÚFA. 


